

សារលិខិតរបស់សម្តេចក៏រិល
ជាប្រាជ្ញាទ្រឹមត្រូវ នៃនីតិក្រមស្តីពីប្រទេសរុស្ស៊ីទាំងមូល
ចំពោះប៊ីស្ស៊ីប្រជាជាតិខ្មែរព្រះសង្ឃនិងដូនជីនិងអ្នកស្មោះត្រង់ទាំងអស់
នៃ
ព្រះសហគមន៍អរិយធម៌របស់រុស្ស៊ី
ក្នុងឧកាសបុណ្យប្រាំសែន

លោកអភិបាលជាតិគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់
លោកគង្វាលជាប្រជាជាតិ លោកឧបដ្ឋាក បញ្ជូនបញ្ជូនជិតបញ្ជូនជិត ដ៏មានកិត្តិយស
និងបងប្អូនគ្រីស្តបរិស័ទជាទីស្រឡាញ់

ថ្ងៃនេះ ជា ថ្ងៃដ៏ពិសិដ្ឋដែលព្រះអម្ចាស់បានបង្កើតមក
ពោរពេញដោយអំណរនិងពន្លឺជោគជ័យ!
យើងរួមគ្នារីករាយឡើងដោយបានទទួលដំណឹងល្អនេះ
ជាដំណឹងផ្តល់ឲ្យមនុស្សលោកមានជីវិតពេញបរិបូណ៌
ហើយជាដំណឹងដែលយើងចែកតៗគ្នា ពីមនុស្សម្នាក់ទៅមនុស្សម្នាក់
ពីចិត្តមួយទៅចិត្តមួយ៖

ព្រះគ្រីស្តបានរស់ឡើងវិញ !

យើងរួមគ្នាប្រកាសនូវជំនឿលើព្រះអង្គយ៉ាងខ្ជាប់ខ្ជួនថា៖
នាថ្ងៃសុក្រពិសិដ្ឋ យើងរួមគ្នាឈរក្បែរព្រះឈើឆ្កាង
សោកសង្រេងរួមជាមួយពួកសាវ័កនិងពួកស្រ្តីៗដែលអធិដ្ឋាននៅមាត់ផ្ទៃរបស់
ព្រះអង្គ។ រីឯនាថ្ងៃដ៏ពិសិដ្ឋនេះវិញ
រួមជាមួយអស់ទេវទូតទាំងឡាយរបស់ព្រះជាម្ចាស់
បានជាព្រះសហគមន៍នៃស្ថានបរមសុខនិងព្រះសហគមន៍នៅលើផែនដីនេះ
រួមគ្នាជាឆ្នងតែមួយ មានប្រកាសយ៉ាងក្លៀវក្លាថា ថ្ងៃនេះ
ការសង្គ្រោះបានមកដល់ពិភពលោកនេះហើយ
ដោយសារតែព្រះគ្រីស្តមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញដ៏រុងរឿង!
ព្រះអង្គពោរពេញទៅដោយសិរីរុងរឿងនិងព្រះចេស្ដា!
ព្រឹត្តិការណ៍នៃការរស់ឡើងវិញដ៏រុងរឿងរបស់ព្រះអង្គ
ពិតជាសក្ខីភាពដ៏ភ្លឺស្វាងបំផុត
បញ្ជាក់នូវព្រះប្រាជ្ញាញាណដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់
ដែលស្រឡាញ់មនុស្សលោកហួសប្រមាណ។ បងប្អូនដឹងរចរាល់ហើយថា
កាលពីដើមដំបូង ព្រោះតែអំពើបាបរបស់លោកអង្គនិងនាងអេវ៉ា
បានជាមនុស្សលោកទាំងមូលបានធ្លាក់ក្នុងគ្រឿងច្រវាក់នៃបាបកម្មដ៏សែន
វេទនា។ ចាប់តាំងពីពេលនោះមក ត្រូវគេបិទទ្វារ

មិនឲ្យមនុស្សចូលទៅក្នុងព្រះរាជ្យនៃស្ថានបរមសុខទៀតបានឡើយ
ហើយក៏មនុស្សយើងត្រូវបានទទួលរង្វាន់មកពីបាបកម្ម
ក៏មនុស្សយើងត្រូវសោយទុក្ខលំបាកនិងទទួលមរណភាពជាពុំខាន។
សោកនាដកម្មដ៏កំសត់អើយ! កំប៉ុន្តែ
ទោះបីជាមនុស្សលោកបានផ្តាច់ចំណងមេត្រីជាមួយព្រះជាម្ចាស់ជាប្រភពនៃ
ជីវិតនោះក៏ដោយ

ទ្រង់មិនបណ្តោយឲ្យមនុស្សលោកខ្វះខាតនូវធម៌មេត្តាករុណា
និងនូវសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះអង្គនោះឡើយ។

«កាលពីដើម

សេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់ហួសពីការស្មានរបស់យើង
គ្មានទិសគាល់ណាមួយអាចសម្តែងនោះបានឡើយ» (លោក នីកូឡាស
កាបាស៊ីឡាស ដ៍វិសុទ្ធ "ជីវិតក្នុងអង្គព្រះគ្រីស្ទ" VI)។

សេចក្តីស្រឡាញ់ត្រូវបានកើតជារូបរាង
នៅពេលដែលយើងប្រព្រឹត្តអំពើល្អគ្រប់យ៉ាងចំពោះអ្នកដទៃ
សុខចិត្តនឹងសូត្រាការលំបាកនិងទុក្ខព្រួយរួមជាមួយពួកគេ
ព្រមទាំងរងទុក្ខយ៉ាងសែងវេទនាដើម្បីជាប្រយោជន៍ដល់ពួកគេផងដែរ
គឺព្រះសង្គ្រោះរបស់យើងនេះហើយ

ដែលធ្វើឲ្យសេចក្តីស្រឡាញ់បានកើតជារូបរាងដ៏ពេញលក្ខណៈ។

ដោយព្រះអង្គមានកំណើតជាមនុស្ស

នោះទ្រង់បានប្រទានឲ្យមនុស្សលោកកើតជាថ្មី ផុតពីស្នាមរបួសនៃបាប
ដើម។ ដោយព្រះអង្គសព្វព្រះហឫទ័យសោយទិវង្គតនៅលើឈើឆ្នាំង

នោះទ្រង់បានរំដោះយើងឲ្យរួចពីអំណាចរបស់មារ។ «ហេតុនេះហើយ

បានជាយើងខ្ញុំទទួលជីវិតក្នុងអង្គព្រះគ្រីស្ទជាស្រេច។

ព្រះអង្គបានលាងសម្អាតយើងឲ្យបានវិសុទ្ធក្នុងព្រះលោហិតដ៏បរិសុទ្ធតតសៅ
ហួងរបស់ព្រះអង្គ និងប្រោសប្រទានឲ្យយើងដើរតាមមាតិកានៃជីវិតថ្មី

ឆ្ពោះទៅកាន់ការរស់ឡើងវិញដ៏រុងរឿងដូចព្រះគ្រីស្ទនោះដែរ

ប្រកបទៅដោយសេចក្តីសង្ឃឹម» (លោក អែប្រែម ដ៍វិសុទ្ធ ពីប្រទេសស៊ុយ
"អត្តាធិប្បាយលើ ឌីអាគេសារីន" 21)។

ព្រះគ្រីស្ទ ជាព្រះសង្គ្រោះមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញដ៏រុងរឿង
បានបើកចំហទ្វារព្រះរាជ្យនៃស្ថានបរមសុខឡើងវិញ

ទ្រង់បានផ្តល់ឲ្យជីវិតរបស់មនុស្សនៅនាពេលនេះ

ពោពេញដោយអត្ថន័យដ៏ថ្លៃថ្លារីសេស។

«ព្រះអង្គបានតាំងខ្លួនទុកជាកំរនៃគុណធម៌គ្រប់បែបយ៉ាង

ហើយក៏រូបកាយប្រកបដោយសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះអង្គ មិនចេះរលួយទៀតទេ
ផ្តល់ឲ្យអស់អ្នកជឿសង្ឃឹមលើព្រះអង្គ

ដើរតាមគន្លងរបស់ព្រះអង្គនោះបានដែរ» (លោក ម៉ាកស៊ីម តេអូឡូហ្គូស
ដ៍វិសុទ្ធ "អាមប៊ីហ្គូអា" 42)។ ហេតុនេះហើយ

ចូរឲ្យយើងជាមនុស្សលោកិយនាបច្ចុប្បន្ននេះ

កាន់កិរិយាមាយាទឲ្យបានសមរម្យនឹងព្រះបន្ទូលដំណឹងល្អរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។
ចូរឲ្យយើងសុខចិត្ត លះបង់កិរិយាមាយាទនៃជីវិតចាស់ (កូរិន្ទ ៣:៩)
ដែលយើងធ្លាប់កាន់ពិធីម ព្រមទាំងចូលរួមក្នុងពិធីបុណ្យនៃ

ព្រះសហគមន៍ដ៏វិសុទ្ធ
និងទទួលអង្គការទាំងប៉ុន្មានដែលជាភ្នាក់ងារនៃព្រះបន្ទូលសន្យាដ៏អស្ចារ្យ
របស់ព្រះជាម្ចាស់
ជាក្លិនក្រអូបពិធីនៃជីវិតអស់កល្បជានិច្ចសម្រាប់យើង។

ព្រោះតែជំនឿលើព្រះគ្រីស្ទជាព្រះសង្គ្រោះមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញហ្នឹងហើយ
បានជាព្រះអង្គពន្លត់ព្រួញភ្លើងនៃទុក្ខវេទនារបស់មនុស្សលោក
ព្រមទាំងបណ្តាលឲ្យមនុស្សលោកយំបែរចេញពីអ្វីៗដែលឥតខ្ចីមសារ

ដើម្បីប្រឆាំងនឹងការល្អៗមកពីបាបកម្ម
និងឈ្នះទុក្ខកង្វល់អំពីជីវិតក្នុងលោកិយ។ ចូរឲ្យយើងយកចិត្តទុកដាក់
ឆ្លើយតបទៅនឹងសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់

ដែលត្រាស់ហៅយើងឲ្យសម្តែងនូវ សេចក្តីស្រឡាញ់ផុសចេញពីចិត្តបរិសុទ្ធ
ពីមនសិការជ្រះថ្លា និងពឹងជំនឿឥតពុតក្បត់ (១ ទីម៉ូថេ ១:៥)។ ដូច្នោះ
សូមឲ្យបងប្អូនឆ្លើយតបទៅនឹងព្រះហឫទ័យដ៏សប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ

ដោយមានចិត្តមេត្តាចំពោះអ្នកដទៃ
ព្រមទាំងឆ្លើយតបទៅនឹងព្រះហឫទ័យទុកដាក់របស់ព្រះអង្គ
ដោយខំប្រឹងកសាងជីវិតរួមក្នុងសង្គម

ស្របតាមដំបូន្មាននិងការប្រៀនប្រដៅនៃព្រះបន្ទូលដំណឹងល្អរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។
ទោះបីជាមានប្រទេសជាតិនិងទឹកដីផ្សេងៗគ្នាក៏ដោយ
បានជាព្រះជាម្ចាស់សព្វព្រះហឫទ័យនឹងប្រមើប្រមូលគ្រិស្តបរិស័ទពីគ្រប់ជាតិ

គ្រប់សាសន៍ ជារាប់លាននាក់ ឲ្យរួបរួមគ្នាមានចិត្តឆ្លើមតែមួយ
អបអរសាទរព្រះអង្គក្នុងបុណ្យចម្លងដ៏ឧឡារិក។
យើងជាមនុស្សនៅនាពេលនេះ រមជាមួយនឹងអស់ទេវទូតនៃស្ថានបរមសុខ

បន្តិសំឡេងព្រមគ្នា ច្រៀងបទលើកតម្កើងព្រះអម្ចាស់យេស៊ូគតិយប់ឈរ -
ព្រះអង្គបានបង្ហាញលោហិតរបស់ព្រះអង្គផ្ទាល់ដើម្បីជាប្រយោជន៍សម្រាប់មនុស្ស
ទាំងអស់ ទ្រង់បានប្រោសលោះពិភពលោកដោយបង់ថ្លៃយ៉ាងច្រើន

ផ្តល់ឲ្យយើងមានជីវិត។
ពីមួយឆ្នាំទៅមួយឆ្នាំ ពីមួយសតវត្សទៅមួយសតវត្ស
ពីសហស្សវត្សរ៍ទៅសហស្សវត្សរ៍ បានជាប្រជាជាតិនានានៅលើផែនដី បន្តិសម្តែង

ស្រែកចម្រៀងដ៏ជោគជ័យ ថ្លែងអំណរគុណព្រះជាម្ចាស់។
ប្រសិនបើមានការល្អៗ ការគប់ប្រមល់អន្ទះអន្ទែង

ឬការរំលោភគ្រប់យ៉ាងមកឡោមព័ទ្ធយើង
ក៏ចិត្តយើងនៅតែក្រែកអរដំលើសលប់ដដែលផងដែរ។ ទោះបីជាបច្ចុប្បន្ននេះ
ដែលពិភពលោកទាំងមូលត្រូវបានប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងជំងឺរាតត្បាតដ៏កាចសា
ហារក្តី

គ្មាននរណាអាចបំបែកយើងចេញពីការថ្លែងអំណរគុណនោះបានឡើយជាដាច់ខាត។

នាគ្រាដ៏លំបាកនេះ

សូមឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាយកចិត្តទុកដាក់នឹងអស់បងប្អូនយើងខ្ញុំដែលមានជម្ងឺ អស់ជនពិការ អស់អ្នកដែលកាន់ទុក្ខសោកសង្រេងដោយត្រូវគេបាត់បង់សាច់ញាតិ និងមិត្តភក្តិ អស់អ្នកខ្វះខាតគ្មានស្បៀងអាហារ គ្មានការស្នាក់នៅ ហើយនឹងអស់អ្នកដៀងដែលមិនអាចទៅព្រះវិហារបានទេ។

សូមឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាយកចិត្តទុកដាក់នឹងបន្ទូលបន្ទាយទុក្ខព្រួយរបស់អស់អ្នកកំសត់ទុរគត តាមសមត្ថភាពរៀងៗខ្លួន។

សូមព្រះអង្គមិនបណ្តោយឲ្យយើងខ្ញុំមានចិត្តចង្អៀតចំពោះអ្នកក្រីក្រដែលនៅតែស្រេកឃ្លាននូវការថែទាំនិងការរាប់អានរបស់យើងនោះឡើយ។

ជាប៉ុន្មានខែកន្លងមកនេះ

ក្នុងគ្រប់ប្រទេសទាំងអស់បានជាមានមនុស្សច្រើនដែលមិនអាចជួបជុំគ្នាចូលរួមពិធីបុណ្យដ៏សក្ការៈដើម្បីថ្វាយបង្គំព្រះអង្គក៏មិនបានដែរ។ តាមតែបទពិសោធន៍ដ៏លំបាកនេះ សូមឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាឆ្លៀតឱកាសជ្រួតជ្រាប នូវសារៈសំខាន់ដ៏វិសេសបំផុតនៃការអធិដ្ឋានរួមព្រមទាំងជ្រាបនូវតម្លៃនៃការចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងពិធីបុណ្យដ៏ជាសាធារណៈរបស់ព្រះសហគមន៍ គឺទទួលអគ្គសញ្ញានានា

ជាពិសេសដោយចូលរួមក្នុងពិធីអរព្រះគុណដ៏វិសុទ្ធជាអគ្គសញ្ញាដែលផ្សះផ្សាយើងខ្ញុំឲ្យបានជានាជាមួយព្រះគ្រីស្ទ ហើយក៏សម្រុះសម្រួលមនុស្សដែលបែកបាក់គ្នាឲ្យជានានានិងគ្នាផងដែរ។

ក្នុងឱកាសដ៏អស្ចារ្យនៃបុណ្យចម្អងដ៏ឧឡារិកនេះ

ខ្ញុំសូមថ្លែងអំណរគុណដល់ជនទាំងពួងដោយស្មោះអស់ពីដួងចិត្ត!

សូមជូនពរឲ្យអស់បងប្អូនមានសុខភាពល្អវិធីម៉ានិងប្រកបដោយព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណារបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូ ជាប្រភពនៃជីវិតគ្រប់ យ៉ាង។

សូមព្រះហឫទ័យប្រណិសណ្តោសរបស់ព្រះអម្ចាស់

តម្រូវឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាមានសមត្ថភាព

ចែករំលែកនូវគ្រប់លក្ខណសម្បត្តិរបស់ព្រះអង្គនៅក្នុងព្រះរាជ្យនៃស្ថានបរមសុខជានិច្ចនិរន្តរ៍ ដើម្បីថ្លែងអំណរគុណថ្ងៃដ៏វិសេសសប្បាយរីករាយនេះតទៅទៀត៖

**ព្រះគ្រីស្ទបានរស់ឡើងវិញ !
ព្រះគ្រីស្ទពិតជាបានរស់ឡើងវិញ !**

✠ គីរីល

ជា ប៉ារ៉ាហ្វ្រាហ្វ ទី ១ នៃ ក្របខ័ណ្ឌ និង ប្រទេសសុទ្ធិទាំងមូល

ថ្ងៃ ទី ១៧ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ ២០២១ ទីក្រុង ភ្នំពេញ